
Kongres Maratón klubu Kladno 2025 

Zpráva o činnosti 

Rok 2024 otevřel pro náš klub po prosincové oslavě 30 let činnosti další 
desetiletí bez výrazných změn v činnosti. Členská základna zůstává stabilní 
mírně pod hranicí stovky členů a nadále trvá trend procentuálního nárůstu 
žen, za což jsme rádi. 

Snažíme se držet fungující činnosti, zároveň však došlo k evoluci u naší 
vlajkové lodi, v distancích Kladenského maratónu, kde se kromě tradičních 
dětských běhů ustálil odzkoušený vložený závod na 6 km. Další výzvou by 
mohla být varianta vložených štafet. V loňském roce také došlo 
k přetrasování Kladenského maratónu, kdy jsme se jednak snažili celou trať 
zjednosměrnit, vyhnout se obousměrnému frekventovanému úseku podél 
akvaparku a zároveň při té příležitosti certifikovat novou trať, aby byla 
uznatelná pro plnění limitů na jiné závody v rámci atletického svazu. 
Například Boston a další. 

Jako pořadatelé Kladensko – rakovnického poháru jsme v závěru roku řešili 
poptávku několika stávajících i obnovených závodů po zařazení do KL – R 
poháru. Konkrétně Zichovec, Družec, Řevničov, Rynholec. Je nesporné, že 
zařazení do Poháru navyšuje počet běžců, na druhou stranu respektuji 
právo zakladatelů Poháru na určení, kolik a které závody budou zařazeny. A 
jelikož všichni ze stávajících pořadatelů s pořádáním pokračují, zařazení 
dalších závodů není na pořadu dne, pokud někdo neodstoupí. Dobré řešení 
je zařazení do sousedních pohárů, například Sokolský v Unhošti, případně 
další na severu Čech, jak avizoval Ondra Čadek se Zichovcem. Zároveň je 
v jednání i zařazení Těškovského okruhu zároveň do Plzeňského poháru. 

K tématu se ještě určitě vrátíme v diskusi. 

Vyhlášení Kladensko rakovnického poháru 2024 jsme přesunuli zkušebně 
na Běžeckou zábavu v Kamenných Žehrovicích. Děkujeme Jitce Růžičkové a 
pořadatelskému týmu za tuto možnost a jejich čas věnovaný přípravě 
Zábavy. Vzhledem k vesměs pozitivním ohlasům budeme vyhlašovat Pohár 
na Zábavě i nadále. 



Z Klubu přestoupila loni naše nejrychlejší vytrvalá žena Kateřina Kašparová 
do USK Praha. Děkujeme za výkony, které v barvách Maratónklubu Kačka 
odvedla a přejeme úspěchy na kratších tratích na dráze v Extralize. Zůstává 
naším blízkým fandou a podporovatelem. 

Chtěl bych zmínit téma reakcí na FB. Naši redaktoři Petr Píša  a Pavel Žlábek 
se snaží podporovat naši činnost pozitivní informační kampaní, abychom 
na naše závody získali co nejvíce pozitivně naladěných účastníků. Je to 
určitý marketingový nástroj. Není dobré podkopávat tuto dobrovolnickou 
činnost komentáři, které negují jejich snažení a poté vyvolávají řetězec 
„chytrých“ postů z řad cizí veřejnosti. 

Takže radši si to řekněme ústně, případně písemně, nebo v mailu, ale 
neřešme to přednostně na sociálních sítích. 

Naše hospodaření je vyrovnané, díky získaným dotacím od Města Kladna, 
Primátora a Středočeského kraje. Pokud bychom v letošním roce opětovně 
uspěli, uspořádáme vše obdobně. Pokud bude ve financování propad, 
uzpůsobíme náklady a ostatní pokryjeme z dříve vytvořené rezervy. 

Dále k financování činnosti klubu přispívají jednotliví partneři, se kterými 
spolupráci domluvili naši členové, např. Agro ZZN a U Bartoušků penzion 
Pavel Žlábek, La Lorraine bakery Franta Tůma, v minulosti VKM Martin 
Jedlička, CSG Karel Kédl a další. Za toto jim patří dík a budeme rádi za více 
takových partnerství od dalších členů klubu. 

Přeji nám všem hlavně pevné zdraví v další sezóně a děkuji za pozornost. 

Metod Fikes, prezident klubu           6.2.2025 

 

 

 

 

 


